

السيرة العلمية والذاتية

الاسم الرباعي واللقب : محمد خالد احمد أيوب الدباغ
مكان العمل : جامعة الموصل/ كلية التربية الأساسية/ قسم التربية البدنية وعلوم الرياضة
الحالة الاجتماعية : متزوج عدد الأطفال : 4 الجنس : ذكر فصيلة الدم : A+
 محل وتاريخ الولادة : الموصل 1979
الجنسية : عراقي
عنوان السكن الحالي : الموصل/ حي الميثاق
البريد الإلكتروني : mhmdkhaldaldbagh196@gmail.com
(السيرة العلمية))

أولاً : المؤهلات الأكademية:

البلد	الجامعة	الكلية	اللقب العلمي	سنة التخرج	الشهادة	ت
العراق	الموصل	التربية الأساسية	مدرس	2012	ماجستير تربية رياضية	1.

ثانياً : الخبرة الأكademية والتدرسيّة:

1. تدريس مادة كرة اليد في كلية التربية الأساسية/ قسم التربية البدنية وعلوم الرياضة في جامعة الموصل للمراحل (الأولى، الثانية، الثالثة).
2. تدريس مادة كرة السلة في كلية التربية الأساسية/ قسم التربية البدنية وعلوم الرياضة في جامعة الموصل للمراحل (الثانية، الثالثة).
3. تدريس مادة العاب المضرب في كلية التربية الأساسية/ قسم التربية البدنية وعلوم الرياضة في جامعة الموصل للمرحلة الثانية.
4. تدريس مادة الادارة والاشراف التربوي في كلية التربية الاساسية/ قسم التربية البدنية وعلوم الرياضة في جامعة الموصل للمرحلة الرابعة.

ثالثاً : البحوث العلمية (المنشورة والمقبولة للنشر)

لديه العديد من البحوث المنشورة في مجلات ومؤتمرات علمية داخل وخارج العراق.

رابعاً: النشاطات التدريبيّة والتدرسيّة

النشاطات التدريسيّة :

1. الإشراف على العديد من بحوث التخرج لطلبة المرحلة الرابعة.
2. المشاركة في العديد من الندوات والورش العلمية داخل وخارج العراق.

النشاطات التدريبية :

1. تدريب منتخب كلية التربية الأساسية في جامعة الموصل بكرة اليد لعدة سنوات.
2. تدريب منتخب كلية التربية الأساسية بكرة السلة لعدة سنوات.
3. تدريب منتخب كلية التربية الأساسية بالألعاب المضرب لعدة سنوات.

خامساً : اللجان العلمية والإدارية

1. عضو لجنة الجودة في قسم التربية البدنية وعلوم الرياضة.
2. عضو اللجنة الامتحانية في قسم التربية البدنية وعلوم الرياضة.
3. عضو في لجنة المخيم الكشفي في قسم التربية البدنية وعلوم الرياضة.
4. عضو في لجنة اختبارات القبول في قسم التربية البدنية وعلوم الرياضة.

سادساً : الدورات التطويرية والمؤتمرات

الدورات التطويرية:

- دورة في طرائق التدريس .
- دورة في كفاءة الحاسوب .
- دورة في كفاءة اللغة العربية .
- دورة في كفاءة اللغة الانكليزية .

المؤتمرات المحلية والخارجية:

1. المؤتمر العلمي الثاني عشر في كلية التربية الأساسية / الجامعة المستنصرية 2010.
2. المؤتمر العلمي السادس في كلية التربية الأساسية / جامعة الموصل 2013 .
3. المؤتمر العلمي في كلية التربية الرياضية / جامعة اليرموك/الأردن 2013.
4. المؤتمر العلمي الدولي الثاني في كلية التربية البدنية وعلوم الرياضة في الجامعة المستنصرية / بغداد 2017.
5. المؤتمر العلمي السابع(الدولي الثالث) في كلية التربية الاساسية/ جامعة الموصل 2019.
6. المؤتمر العلمي الدولي للجمعية المصرية للاجتماع الرياضي / جامعة القاهرة / مصر 2019

سابعاً : التشكيرات والتقدير

- لديه العديد من كتب الشكر والتقدير والمكافآت خلال العمل، من رئيس القسم وعميد الكلية ورئيس الجامعة.

SCIENTIFIC AND PERSONAL BIOGRAPHY

Full name : Muhammad Khaled Ahmad Ayoub al-Dabbagh

Workplace: University of Mosul / College of Basic Education /
Department of Physical Education and Sports Sciences

Marital Status: Married Number of Children: 4 Gender: Male

Blood Type: A +

Place and date of birth: Mosul 1979

Nationality: Iraqi

Current residence address: Mosul / Al-Mithaq neighborhood

Email: mhmdkhaldaldbagh196@gmail.com

((Academic Biography))

First: academic qualifications:

C. Certificate Graduation Year Academic Title College University
Country

1. Master of Physical Education 2012 Teacher of Basic Education,
Mosul, Iraq

Second: Academic and Teaching Experience:

1. Teaching handball in the College of Basic Education / Department of
Physical Education and Sports Sciences at Mosul University for the
(first, second, and third) stages.

2. Teaching basketball in the College of Basic Education / Department
of Physical Education and Sports Sciences at Mosul University for the
(second and third) stages.

3. Teaching racket games in the College of Basic Education /
Department of Physical Education and Sports Sciences at the University
of Mosul for the second phase.

4. Teaching management and educational supervision in the College of
Basic Education / Department of Physical Education and Sports
Sciences at the University of Mosul for the fourth stage.

Third: Scientific Research (published and accepted for publication)

He has many papers published in scientific journals and conferences inside and outside Iraq.

Fourth: Training and teaching activities**Teaching activities:**

1. Supervising many graduation papers for fourth-year students.
2. Participation in many seminars and scientific workshops inside and outside Iraq.

Training activities:

1. Training the team of the College of Basic Education at the University of Mosul by hand for several years.
2. Training the College of Basic Education team in basketball for several years.
3. Training the College of Basic Education team in tennis games for several years.

Fifth: the scientific and administrative committees

1. Member of the Quality Committee in the Department of Physical Education and Sports Sciences.
2. Member of the examination committee in the Department of Physical Education and Sports Sciences.
3. Member of the scout camp committee in the Department of Physical Education and Sports Sciences.
4. Member of the Admission Examination Committee in the Department of Physical Education and Sports Sciences.

Sixth: Development courses and conferences**Development courses:**

A course in teaching methods.

A course in computer proficiency.

A course in Arabic language proficiency.

English Language Proficiency Course.

Local and foreign conferences:

1. The Twelfth Scientific Conference at the College of Basic Education / Al-Mustansiriya University 2010.
2. The Sixth Scientific Conference at the College of Basic Education / University of Mosul 2013.
3. The scientific conference at the College of Physical Education / Yarmouk University / Jordan 2013.
4. The Second International Scientific Conference in the College of Physical Education and Sports Sciences at Al-Mustansiriya University / Baghdad 2017.
5. The seventh (third international) scientific conference at the College of Basic Education / University of Mosul 2019.
6. The International Scientific Conference of the Egyptian Society of Sports Meeting / Cairo University / Egypt 2019

Seventh: Thanks and appreciation

He has many books of thanks, appreciation and rewards during work, from the head of the department, the dean of the college, and the president of the university.